

CONSULTATIVE ASSEMBLY
OF THE
COUNCIL OF EUROPE

TENTH ORDINARY SESSION

RECOMMENDATION 183 (1958)¹
*on the establishment of the European
Court of Human Rights*

The Assembly,

In view of its Recommendation 52 (1953) ;

Considering that, on 3rd September 1958, eight Contracting Parties to the European Convention on Human Rights having recognised the compulsory jurisdiction of the European Court of Human Rights, the conditions required under the Convention for the creation of the said Court were fulfilled ;

Considering that this fact marks an important step towards the achievement of one of the principal aims of the Council of Europe ;

Considering it important that all Member States of the Council of Europe should recognise the jurisdiction of the Court ;

Considering that it is in the interest of safeguarding Human Rights

1. (a) This question was the subject of Recommendation 52, adopted on 24th September 1953. The Opinion of the Committee of Ministers on this question was given in paras. 104-118 of the Supplementary Report to the Ninth Report of the Committee of Ministers to the Consultative Assembly, Doc. 863.

(b) 15th October 1958, tabling of a draft Recommendation by the Legal Committee, Doc. 899.

(c) 17th October 1958, debate in the Assembly (see 22nd Sitting of the 10th Session).

The Recommendation was adopted unanimously.

ASSEMBLÉE CONSULTATIVE
DU
CONSEIL DE L'EUROPE

DIXIÈME SESSION ORDINAIRE

RECOMMANDATION 183 (1958)¹
*relative à l'institution de la Cour
européenne des Droits de l'Homme*

L'Assemblée,

Vu sa Recommandation 52 (1953) ;

Considérant que, le 3 septembre 1958, huit parties contractantes à la Convention européenne des Droits de l'Homme ayant reconnu la compétence obligatoire de la Cour européenne des Droits de l'Homme, les conditions exigées par la convention pour la création de ladite Cour ont été remplies ;

Considérant que ce fait marque une étape importante dans la réalisation d'un des buts essentiels du Conseil de l'Europe ;

Considérant qu'il importe que tous les Etats membres du Conseil de l'Europe reconnaissent la juridiction de la Cour ;

Considérant qu'il est de l'intérêt de la sauvegarde des droits de l'homme

1. (a) Question ayant déjà fait, le 24 septembre 1953, l'objet de la Recommandation 52. La position du Comité des Ministres sur ce problème est indiquée dans les paragraphes 104 à 118 du rapport supplémentaire au neuvième rapport du Comité des Ministres à l'Assemblée Consultative, Doc. 863.

(b) Le 15 octobre 1958, dépôt d'un projet de recommandation de la commission juridique, Doc. 899.

(c) Le 17 octobre 1958, discussion par l'Assemblée (voir 22ème séance de la 10ème Session).

Ensemble du projet de recommandation adopté à l'unanimité.

that no time be lost in establishing the Court, whose members will be elected by the Assembly from a list of persons submitted by Member States;

Recommends to the Committee of Ministers :

1. that the list of candidates required under Article 39 of the Convention be submitted without delay by Member States of the Council of Europe, thus enabling the Assembly to elect the members of the Court before the close of its tenth Session ;

2. that such Member States as have not yet done so recognise the jurisdiction of the Court in accordance with Article 46 of the Convention, for the reasons already given in Recommendation 52 (1953).

de procéder sans délai à l'institution de la Cour, dont les membres seront élus par l'Assemblée sur une liste présentée par les Etats membres,

Recommande au Comité des Ministres :

1. que la liste des candidats prévue à l'article 39 de la convention soit présentée sans délai par les Etats membres du Conseil de l'Europe pour que l'Assemblée puisse procéder à l'élection des membres de la Cour encore avant la fin de sa dixième Session ;

2. que les Etats membres qui ne l'ont pas encore fait reconnaissent la juridiction de la Cour, conformément à l'article 46 de la convention, et ceci pour les raisons déjà exposées dans sa Recommandation 52 (1953).